
Referat bestyrelsesmøde fredag den 7. juni 2024 kl. 16.00 på Hotel 
Nyborg Strand 
 
Deltagere: 
Torsten Danielsson                                                  TD Formand 
Tage Lauridsen                   TL  1. Næstformand 
Klaus Hansen                   KH 2. Næstformand 
Jan Mortensen                   JM Turneringsudvalgsformand 
Marianne Mortensen                   MM Ungdom 
Dorthe Lauridsen                   DL Keglebillard 
Thomas Jæger                   TJ  5-Kegler 
Thomas Bøgeskov                   TB Snooker 
Hanne Rasmussen                   HR Gæst 
Jane Lund Hansen                   JLH Gæst 
Ove Jensen                    KH Gæst 
Rune Kampe                                                            RK Sekretariatsleder 
 
      
 
Fraværende: Jan Bemmann (sygemeldt), 
 
Dagsordenen: 

• Velkomst og validering 

• Godkendelse af sidste bestyrelsesmødereferat, som I har modtaget per mail - her får I det 
igen: BM Referat 1005-2024-TD 

• Opdatering DM ugen - 

• Økonomi, 

• bespisning,  

• Arbejdsfordeling - opsætning/nedtagning 

• Banket 

• TV 

• Præmieoverrækkelser 

• Alt andet 

• Opdatering eventuelle EM´er 2025 

• Økonomi opdatering for de første 5 måneder  

• Årsmødet - gennemgang af dagsordenens punkter samt beslutninger vedrørende uddeling 
af priser  

• Kort opdatering fra de forskellige udvalg specielt omkring udtagelseskriterier for de 4 
internationale discipliner samt Ungdomsudvalg og Kvindeudvalg for sæson 2024-2025, 
som skal offentliggøres inden DM ugen 

• Meddelelser 

• Eventuelt  

 
 
 

https://difacad-my.sharepoint.com/:w:/g/personal/tod_ddbu_dk/EdYekxVWrspKpUtad9RGjBIBCqW2bkqrnfO6V3xW3-0T2w?e=GMdPr0


Ad. punkt 1 
Torsten bød velkommen og konstaterede at mødet var juridisk gyldigt med tilstedeværelse af 8 
bestyrelsesmedlemmer og 3 fra forretningsudvalget. 
 
Ad. punkt 2 
Referat fra den 10. maj blev godkendt uden bemærkninger (TD sagde, at mange punkter fra 
referatet opdateres på dagens møde). 
 
 
Ad. punkt 3 
DM-ugen 
TD informerede om DM-ugen: 

• Muligheder for tværsportsligt samarbejde. Dartunionen bidrager med 80 baner og 
ca. 250 personer sammenlagt 

• Vi spiller på 21 borde og et skomarvenue i midten 
• 500 spillere og 200 hjælpere regnes med at være til stede i Multihallen hele tiden 
• 300.000 kr. er sat af på budgettet til eventet: 65.000 kr. går til præmier (5 største 

discipliner får 10.000 kr.). Og udgifter til: 14 computere med tilbehør og 16 skærme 
samt kørsel, forplejning, banket og overnatning 

• TB har skaffet en del sponsorater. I alt for 67.000 kr. 
• 90 års DM-banket afholdes i Klaus Pagh Loungen.100-200 tilmeldte regnes med at 

deltage. Tilmelding sker via Nemtilmeld (ALLE skal tilmeldes af den kanal) 
• TV: 6-7 times dækning af DM i Skomar. Sendetid er fredag kl. 16:30 og lørdag fra kl. 

16 
 
DDBU kan selv sælge drikkevarer ved banketten - og lokalerne er uden leje. 
 
MM sagde, at der bliver forplejning i Herning BK. 2 x varm mad pr. dag (frokost og aften). 
Kvindeudvalget er allerede i gang med at forberede retterne. Herning BK stiller med hjælperne. 
Klubben ligger ca. 6 minutters kørsel fra Sportscenter Herning og kvindeudvalget står for 
koordinering af kørsel. 
 
De disciplinansvarlige står for præmieoverrækkelser, men Kvindeudvalget koordinerer det 
overordnet set. 
 
Ad. punkt 4 
Opdateringer af store internationale events jf. visionsplanen. 
 
TD sagde, at der blev undersøgt og søgt midler hos Sport Event Denmark til det store samlede ”all 
in one” EM for alle carambole discipliner, men vi må konstatere at vi var for sent ude med sådant et 
stort event ift. at finde en passende værtsby. Der skal vi ud minimum 5 år før. Budget er ca. på 
5.000.000 kr. Vi går efter at få eventet i 2029, hvor vi allerede har en proces i gang med tv-
dækning og tilhørende midler. 
 
Der er søgt tre EM’er i 2025 (all in one). Kvinde EM, landshold for kvinder samt EM U25. Alt 
sammen i 3-Bande Carambole og på 6 borde. Status er, at vi ligger i forhandlinger med Sport 
Event Denmark og Aarhus Event. Der forventes et svar i næste uge og Dokk1 er det mulige venue. 
Planen er at afholde DM i Skomar sideløbende. Det kan give en god synergi i en by, hvor Skomar 
nærmest ikke bliver spillet. 
 
  
TJ luftede ideen om at afholde EM i 5-Kegler i forlængelse. Det mesterskab mangler nemlig en 



vært. Bestyrelsen blev enig om at undersøge muligheden nærmere. 
 
TD nævnte, at VM i 5-Kegler i 2027-28 kan være en mulighed. 
 
MM motiverede beslutningen om satsningen på kvinderne i år med netop det store internationale 
stævne. Mere diversitet vil være godt for billardsporten og det, at Kvindeudvalget ser det som en 
mærkesag at udvide sporten med mange flere kvinder (og særligt via Skomar). Planen er en 
skoleturnering for piger sideløbende på skomarbordene. Samlet EM-budget på ca. 1.000.000 kr. 
 
 
Ad. punkt 5 
TD opdaterede bestyrelsen i den økonomiske situation. Likviditeten er for lav til at kunne klare et 
normalt underskud pr. 1. halvår af sæsonen, da indtægterne altid ligger i andet halvår. Der 
estimeres med en indtægt på 1,500.000 kr. hen over sommeren fra licenser og holdgebyrer. 
Delbudgetterne opdateres i løbet af den kommende weekend. 
 
 
Ad. Punkt 6 
TD gav en rundtur i punkterne på dagsordenen til morgendagens årsmøde. 
 

• Bestyrelsen opstiller Ove H. Jensen op som dirigent 
• Foreslår Niels O. Hansen som mødesekretær og Rune, Niels og Hanne står for 

prøvelse af mandater 
 
Forslag til vedtagelse: 
 

• Under paragraf 7 a.1 skal der tilføjes en kvindeudvalgsformand (træder i kraft fra 
2025) 

• Gebyrer fastholdes. Men med en ny ordning fra 1. marts 2025, hvor en licens kan 
købes for 150 kr. for resten af indeværende sæson efter 1.marts hvert år  

 
Bestyrelsen valgte følgende til priserne via bl.a. afstemning: 
 
Årets spillerpris: Charlotte Koefoed 
Årets lederpris: Marianne Mortensen 
Årets klub: Tørring BK (fleste nye licenser) 
 
Ad. punkt 7 
 
Kvindeudvalget: 
MM sagde, at Kvindeudvalget har haft en god debat om udtagelseskriterier og det, at hun er 
inhabil, har gjort, at hun har trukket sig som ungdomsleder. Målet må altid være at få de bedste 
spillere ud og repræsentere Danmark. Kvindeudvalget blev enige om følgende rangering til 
udtagelse til internationale turneringer: 

• 5-Kegler: Den danske mester efterfulgt af nummer 1 på ranglisten 
• 3-Bande Carambole: Den danske mester efterfulgt af det højeste aktuelle snit 

 
Økonomi: 1’erne får rejserne dækket og 2’erne kan søge midler. 
 
5-Kegler: 
TJ sagde, at udtagelser i 5-Kegler går ud fra ranglisten. Ved VM til oktober udtages den danske 
mester først, derefter er det ranglisten. Reserver får ikke tilskud mere. 



KH luftede idéen om ens regler ift. skæringsdatoen for udtagelser og at spillerne fra året start ved 
hvor udtagelsesdatoerne ligger - hvilket udløste en længere debat om transparens ift. at lade 
udtagelserne falde på en dato før åbningsdagen for tilmelding eller bruge et tidsrum før deadline 
for tilmelding. 
 
 
Snooker: 
TB pointerede at de pt. ikke har fokus på det internationale, men satser på bredden og miljøet, kun 
Danmarksmesteren kommer til EM med fuld betaling. Prioriteringen er det nordiske samarbejde, 
hvor vi sender 8 spillere hvert år til nordisk mesterskab. Det er en god gulerod til ranglisten og NM 
føles som et landshold med fokus på godt sammenhold. Og dermed bakker vi også godt op om de 
politiske ønsker. 
 
Danmark er vært for NM i år, og det er på trods af at Copenhagen Pool & Snooker House er lukket. 
Vi er i dialog med Aarhus Pool og Snooker. Vi afventer et tilbud fra Tyskland om at få opgraderet 
bordene, hvilket er en nødvendighed for afholdelse. Simon Barker kunne være en plan B. 
 
TD informerede på vegne af Pooludvalget og Caramboleudvalget.  
 
Pool: Mickey Krause er professionel og kører på egen hånd. Pooludvalget har fravalgt elitevejen 
og valgt fuldt fokus på det sociale og bredden. Miljøet skal udvides med en ny generation. 
 
Carambole:  
Projekt 2020-2023 er nedlagt. Spillerne er - efter mange år med skuffende resultater - opsagt. De 
næste to år skal bruges på dygtiggørelse med fokus på talenter og bredden. Kriterierne for 
udtagelser er ikke afklaret endnu. Den beslutning tages i den kommende uge. 
 
Turneringsudvalget: 
JM sagde, at der kommer en ny årskørsel på snit pga. DM-ugen. Så alle snit i de klassiske 
discipliner kommer med i den nye sæson. Og så har vi udfordringer med datoplanen ift. 5-Kegler 
og 3-Bande Carambole. 
 
 
Ad. punkt 8 
TD meddelte, at DDBU midlertidigt har mistet bevillingen til almenvelgørende organisation. Vi 
falder på minimumsgrænsen af 100 donationer på mindst 200 kr. hvert år. 
 
Næste bestyrelsesmøde afholdes den 10. august 2024 (work shop). 
 
 
Ad. punkt 9 
Der var ingen emner til debat under eventuelt. 
 
 
 
 
Mødet sluttede kr. 18.41 - referent Rune Kampe 
 

 


